

呂宗燦 LU TSUNG-TSAN

簡歷

- 1970 誕生於可愛的故鄉台灣嘉義六腳
- 1990 全國術科榜首考取台灣師範大學美術系
- 1992 主修西畫，專攻油畫、水彩、素描、粉彩
- 1999 旅英攻讀藝術創作碩士
- 2000 取得英國握漢浦敦大學藝術創作碩士

經歷

- 2015 人間衛視「創意多腦河」黃子佼電視專訪呂宗燦總監
- 2015 獲聘為嘉義縣政府縣政顧問
- 2012 首都扶輪社藝術專題演講
- 2012 台北南欣扶輪社藝術專題講座
- 2011 桃園福宏扶輪社、台北大師房仲總公司藝術專題演講
- 2010 遠雄集團挑戰金氏世界紀錄馬賽克拼貼大賽 評審委員
- 2008 城園國際事業有限公司 藝術收藏顧問
- 2007 淡水鎮紅毛城古蹟博物館寫生比賽 評審委員
- 2006 新光人壽北區寫生比賽 評審委員
- 2004 演講專題「流行時尚與藝術的對話」於台北、台中各兩場
- 2003 演講專題「流行時尚與藝術的對話」於台北、台中各兩場
- 2002 獲聘為國立台灣藝術教育館油畫班講師 至2015年
- 2001 獲聘為淡水社區大學繪畫與藝術鑑賞講師
- 2001 獲聘為真理大學進修推廣部兼任講師
- 1994 應邀代表台灣參加台灣、香港、中國三地大專美術教育交流展於香港中文大學

聯展

- 2019 「台北新藝術博覽會」
- 2018 「第八屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」
- 2017 「第七屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」
- 2016 「第六屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」
- 2015 「第五屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」
- 2014 「第四屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」

2013 「第三屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」
2012 「第二屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」
2011 「第一屆台北新藝術博覽會參展暨臺灣百大名人義賣畫展」
2009 坤藝術中心師生聯展，淡水，臺灣
2008 「春之異想」14位藝術名家聯展於淡江大學文錨藝術中心
2007 台南德鴻畫廊 當代名家聯展
2007 淡水鎮 藝術家聯展
2007 陳景容師生聯展於法國巴黎
2006 呂宗燦與成人班師生聯展於台北市立社會教育館
2006 當代名家聯展於桃園美雅士美術館
2005 高雄名展藝術空間聯展
2005 台南梵藝術中心 當代名家聯展
2005 台南德鴻畫廊 當代名家聯展
2005 桃園 長流美術館聯展
2004 台北縣「藝術家大展」於縣立文化中心
1999 聯展於英國握漢浦敦大學藝廊
1996 聯展於台北市立美術館
1995 五月畫會聯展於台北市中正藝廊
1995 應邀參加當代名家義賣畫展於日本
1994 「台灣五月畫會會員」聯展於台北印象畫廊

獲獎

2001 「樂滿人間」全國競圖第一名，獲選為台中霧峰音樂廳外牆之公共藝術作品
1994 榮獲教育部文藝創作獎油畫類第二名 榮獲典藏
1994 榮獲第十七屆全國油畫展全國第一名 畫家收藏
1993 榮獲第十屆高雄市美展油畫類全國第一名 榮獲典藏

典藏

2017 清晨的問候系列作品巨幅作品榮獲久檜開發企業文化館典藏
2014 幸福之橋系列作品巨幅作品獲王道銀行典藏
2012 自在天下巨幅作品獲中悅建設公司典藏

LU TSUNG-TSAN

1970 Born in lovely Liujiao Township, Chiayi, Taiwan

1990 Won the First Place on National Art Examination and admitted to the Department of Fine Arts in National Taiwan Normal University.

1992 Majored in Western paintings, specialized in oil paintings, watercolors, sketches, and pastels.

1999 Went to British and studied for the Master of Fine Art.

2000 Received the Master degree of Fine Art in University of Wolverhampton, UK.

Resume

2015 TV interview with Huang Tzu-Chiao on "Super Artists Design" of Beautiful Life Television

2015 Employed as a county consultant of Chiayi County Government.

2012 Gave a art keynote speech in Taipei Capital Rotary Club.

2012 Gave a art keynote speech in Taipei Evergreen Rotary Club.

2011 Gave a art keynote speech in Fu Hong Rotary Club and Master Real Estate.

2010 Invited to be a reviewer of Mosaic collage competition, for challenging a Guinness World Record, held by FARGLORY GROUP.

2008 Invited as a consultant of art collection in TGL International Business Co., Ltd.

2007 Invited to be a reviewer of painting competition in Tamsui Historical Museum, Taipei.

2006 Invited to be a reviewer of painting competition in the north of Taiwan, held by Shin Kong Life Insurance Co., Ltd.

2004 Gave a Keynote Speech on "Dialogue of Art and Fashion", respectively in Taipei and Taichung.

2003 Gave a Keynote Speech on "Dialogue of Art and Fashion", respectively in Taipei and Taichung.

2002 Employed as a Lecturer of oil painting in National Taiwan Arts Education Center.

2001 Employed as a Lecturer of "Painting and Appreciation" in Tamsui Community University.

2001 Employed as a part-time Lecturer in Division of Continuing Education in Aletheia University.

1994 Invited as the representative of Taiwan to College Artistic Education Intercourse Exhibition of Taiwan, Hong and China" in the Chinese University, Hong Kong.

Selected Group Exhibitions

- 2019 Art Revolution Taipei
- 2018 Attended the 8st Art Revolution Taipei 2018 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2017 Attended the 7st Art Revolution Taipei 2017 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2016 Attended the 6st Art Revolution Taipei 2016 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2015 Attended the 5st Art Revolution Taipei 2015 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2014 Attended the 4st Art Revolution Taipei 2014 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2013 Attended the 3st Art Revolution Taipei 2013 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2012 Attended the 2st Art Revolution Taipei 2012 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2011 Attended the 1st Art Revolution Taipei 2011 & Hundred Celebrities' Charity Sale.
- 2009 Attended the group exhibition with the students of Queen Art in Tamsui, Taipei.
- 2008 Attended the artist's group exhibition of "Spring Fantasy", fourteen artists in Carrie Chang Fine Arts Center in Tamkang University.
- 2007 Attended the contemporary artist's group exhibition in Der-Horng Art Gallery, Tainan.
- 2007 Attended the artist's group exhibition in Tamsui, Taipei.
- 2007 Attended the Art Exhibition of Chen Ching-Jung and his students in Paris, France.
- 2006 Attended in group exhibition with adult students in Taipei Cultural Center.
- 2006 Attended the contemporary artist's group exhibition in Meidiyas Museum of Art & Papertole, Taoyuan.
- 2005 Attended the group exhibition in Celebrated Art Gallery, Kaohsiung.
- 2005 Attended the contemporary artist's group exhibition in Fine Art Center, Tainan.
- 2005 Attended the contemporary artist's group exhibition in Der-Horng Art Gallery, Tainan.
- 2005 Attended the group exhibition in Chan-Liu Art Museum, Taoyuan.
- 2004 Attended the Artists' Exhibition in Taipei County Public Cultural Center.
- 1999 Attended the group exhibition in the gallery in University of Wolverhampton, UK.
- 1996 Attended the group exhibition in Taipei Fine Arts Museum.
- 1995 Attended the group exhibition of May Painting Group in the Gallery in National Chiang Kai-Shek Memorial Hall, Taipei.
- 1995 Invited to the sale of paintings of contemporary artists for charity in Japan.
- 1994 Being a member of Taiwan May Painting Group, and attended the group exhibition in the Impression Art Gallery, Taipei.

Awards

2001 Awarded the First Place of national painting competition by the work "uMusic flows on," selected as the public art on the outer wall of Wufeng Music Hall, Taichung.

1994 Awarded the Second Place in oil painting of Literary and Artistic Creation Competition of Ministry of Education, gaining an inclusion in the collection.

1994 Awarded the First Place of the 17th National Oil Painting Exhibition, gaining an inclusion in the collection of an artist.

1993 Awarded the First Place in oil painting of 10th Kaohsiung Art Exhibition, gaining an inclusion in the collection in Kaohsiung Museum of Fine Arts.

Collections

2017 The huge art work of the early morning greeting series collected by Jiu-Tai Development Cultural Center.

2014 The huge art work of Bridge of Happiness series collected by O-Bank.

2012 The huge art work of Comfortable World series collected by Chung-Yuet group.